
RADA  POWIATU   

   w SŁUPSKU           

 

OR-II.R.0002.24.2016          

        

Protokół Nr XXIV/2016 

sesji  Rady Powiatu Słupskiego 

z dnia 29 listopada 2016 roku 

 

 

XXIV sesja Rady Powiatu Słupskiego odbyła się w Starostwie Powiatowym w sali konferencyjnej                   

nr 202  od godz. 13 00. 

 

Ad I     

Otwarcie sesji 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego  - otworzył XXIV sesję Rady Powiatu 

Słupskiego. 

Powitał przybyłych radnych.  

Powitał Zarząd Powiatu Słupskiego z jego przewodniczącym panem Rafałem Kononem. 

Powitał wszystkich przybyłych na sesję. 

 

Obsługę prawną zapewnił radca prawny pan Maciej Pryputniewicz.       

Protokolantem obrad była pani Irena Kaczmaryk  z Wydziału  Organizacyjnego. 

 

Ad II 

Stwierdzenie kworum 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego  - na podstawie listy obecności 

stwierdził, że w obradach uczestniczyło 19 radnych, na stan ustawowy Rady 21 radnych. Stwierdził,              

że obrady były prawomocne. 

(listy obecności radnych i gości stanowią zał. nr 1 i 2 do protokołu) 

       

Do protokołowania wyników głosowania sesji wyznaczył wiceprzewodniczącego Rady pana 

Andrzeja Kordylasa. 

 

Ad. III  

Zmiany w porządku obrad  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – przypomniał, że porządek obrad 

przekazał radnym wcześniej do zapoznania się (zaproszenie stanowi zał. nr 3 do protokołu).  Zapytał,  

czy są wnioski. Głosu udzielił radnej Marii Kobylarz.         

             

Radna Maria Kobylarz – poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad pkt. interpelacje i zapytania, 

uzasadniając tym, że ma do złożenia interpelację. 
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Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – wyjaśnił, że sesję zwołał na wniosek 

Zarządu Powiatu i starosta w imieniu Zarządu może wyrazić zgodę na wprowadzenie do porządku 

takiego pkt. Zwrócił się do wicestarosty z zapytaniem, czy wyraża zgodę. 

 

Pan Rafał Konon wicestarosta – nie wyraził zgody.  

 

Porządek sesji.      

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zmiany w porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwał:  

1) zmieniająca uchwałę Nr XIV/127/2015 Rady Powiatu Słupskiego  z dnia 29 grudnia 2015 roku    

     w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli  

     prawidłowości wykorzystywania dotacji udzielonych dla szkół i placówek publicznych  

     i niepublicznych, zakładanych oraz prowadzonych na terenie powiatu słupskiego przez  

     podmioty inne niż ministrowie i jednostki samorządu terytorialnego, 

2) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na  rok 2016, 

3)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

5. Zakończenie sesji. 

 

Ad. IV  

Podjęcie uchwał:  

ppkt 1) zmieniająca uchwałę Nr XIV/127/2015 Rady Powiatu Słupskiego  z dnia 29 grudnia 

              2015 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu  

              i zakresu kontroli  prawidłowości wykorzystywania dotacji udzielonych dla szkół 

              i placówek publicznych      i niepublicznych, zakładanych oraz prowadzonych na terenie  

              powiatu słupskiego przez podmioty inne niż ministrowie i jednostki samorządu  

              terytorialnego 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy radni  chcą zabrać głos.   

Głosu udzielił radnemu Pawłowi Gonerze. 

 

Radny Paweł Gonera – powiedział, że uchwała ta obliguje do pomocy finansowej dla prywatnego 

podmiotu, a z drugiej strony obecność tego podmiotu wspiera istnienie szkoły w Ustce. Zastanawiał 

się jak postąpić, bo finansowanie prywatnych podmiotów nie należy do gestii Powiatu. Dodał, że nie 

widzi zainteresowania ze strony władz Ustki, które wspierałyby nas, a jest to proces dość kosztowny 

jak na nasz Powiat. Uważa, że jest to ostatni dzwonek dla Ustki, która będzie mogła współpracować                        

i w przyszłości  tak jak powiedział radnym w Ustce, że są wygodni, a Powiat nie będzie utrzymywać 

sam tej placówki.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił radnemu Andrzejowi 

Zawadzie. 
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Radny Andrzej Zawada – uważa, że co do działania, to są wszyscy zgodni, że należy pomóc. 

Zapytał, czy mógłby usłyszeć oświadczenie, że wyjście z tej trudnej sytuacji dotyczącej placówki w 

Ustce, nie będzie naruszeniem dyscypliny finansów publicznych. 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił Skarbnik Powiatu. 

 

Pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu – zwróciła uwagę na dwie sprawy. Pierwszy temat                           

to ujęcie tej kwoty w budżecie, która została ujęta, żeby RIO nie zawetowała wprowadzenie                               

tej zmiany przez radę powiatu. Druga sprawa, to przekazanie tych środków. Na ten temat są dwa 

sprzeczne ze sobą art., z których jednoznacznie nie wynika, że te pieniądze należałoby przekazać,                  

bo brakuje  „szkoła specjalna mistrzostwa sportowego”. W art. 5 jest mowa o gimnazjum specjalnym, 

w tym mistrzostwa sportowego, a w art. 2a jest tylko zapisane gimnazjum specjalne, i to powoduje 

te sprzeczności i wątpliwości, czy te pieniądze należałoby przekazać, czy nie. Dodała, że pieniądze 

są ujęte w budżecie i uważa, że należałoby je przekazać tej placówce. Jest to szkoła, która została 

wprowadzona do rejestru szkół w powiecie i  jest to zadanie własne powiatu. Kwestia zapisu 

„gimnazjum specjalne mistrzostwa sportowego”.    

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił radcy prawnemu. 

 

Pan Maciej Pryputniewicz radca prawny – potwierdza ten tok rozumowania i wyraził sowią opinię 

na projekcie uchwały, że finansowanie należy do zadań powiatu. Jedyną przyczyną była niechlujność 

ustawodawcy, który z jednych ustępów artykułu mówiącego o tym jakie niepubliczne szkoły                             

i placówki  są dotowane i przez jakie jednostki samorządu, wprost nie wskazał na szkołę gimnazjum 

mistrzostwa sportowego. Dodał, że nigdy nie można zaprzestać na wykładni literalnej przepisów 

prawnych, a należy patrzeć na funkcjonalną całościowo. Przyjęcie tego typu przystani językowej,                 

że nie ma tej szkoły i nie należy, to stałoby w sprzeczności  z przyjętymi w ustawie zasadami 

finansowania szkół i placówek, bo nagle, by oznaczało, że z jakiejś niewiadomej przyczyny 

ustawodawca stwierdził, że ten jedyny rodzaj niepublicznej szkoły nie podlega dotowaniu, a tak 

naprawdę wykonuje zadanie normalnej szkoły, która ma swoje programy, realizuje swój obowiązek.  

Dodał, że opinię wydał pozytywną. Wspomniał, że zmiana ustawy o systemie oświaty, która wchodzi 

w życie 1 stycznia 2017 r. potwierdza ten tok rozumowania, a w uzasadnieniu do realizacji                                 

są podawane argumenty tego typu, że faktycznie dotychczasowe regulacje mogły wprowadzać 

pewien zamęt, były nie jasne, czegoś wprost brakowało. Natomiast ta zmiana konkretnie określa                           

i potwierdza, że był pewien brak i został on uzupełniony.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił radnemu Pawłowi 

Gonerze. 

 

Radny Paweł Gonera – zapytał dlaczego tak późno przekazano te pieniądze, z czego oni żyli skoro 

nie mieli środków, które skarb państwa w przyszłym roku będzie im przekazywał na  utrzymanie 

szkoły.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił panu Rafałowi 

Kononowi wicestaroście. 
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Pan Rafał Konon wicestarosta – nie rozumie tego toku rozumowania. Bo jeżeli nie otrzyma Pan 

przez trzy miesiące pensji, to znaczy, że Panu nie jest potrzebna wypłata za miesiąc czwarty, bo Pan 

przeżył.   

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił radnemu Pawłowi 

Gonerze. 

 

Radny Paweł Gonera – powtórzył, dlaczego tak późno. Oni te pieniądze mieli, to skąd mieli.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił panu Rafałowi 

Kononowi wicestaroście 

 

Pan Rafał Konon wicestarosta – wyjaśnił, że czekali na odpowiedź z ministerstwa i do dzisiaj nie 

doczekaliśmy się.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił Skarbnik Powiatu. 

 

Pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu – odpowiadając radnemu Andrzejowi Zawadzie, 

wyjaśniła, że Wydział merytoryczny złożył wniosek do ministerstwa o pieniądze z subwencji                                

z rezerwy, zgodnie ze sprawozdaniem w System Informacji Oświatowej na 30 września. Być może 

pieniądze te otrzymają, trudno jej jest wypowiadać się na ten temat. Dodała, że na ogół pieniądze 

wpływają z rezerwy i być może pod koniec roku, wpłynął w postaci subwencji. Na dzień dzisiejszy 

nie mówi się o subwencji, bo nie zostały spełnione warunki wynikające wprost z zapisów 

ustawowych, bo powinna jednostka wpisać się do 30 września do rejestru w roku 2015, a nie w roku 

2016, i stąd brak tej subwencji. Dodała, że prawdopodobnie pieniądze te wpłynął do budżetu, jeżeli 

tak się nie stanie, to ust. 2g. art. 90 mówi, jeżeli nie zostaną spełnione te warunki terminu, to jednostka 

samorządu może udzielić dotacji z własnego budżetu w terminie wcześniejszym niż następnego roku 

budżetowego. Taka sytuacja jest na dzień dzisiejszy, pieniądze są przekazane z własnych środków 

budżetu, pomimo nie otrzymania tej subwencji w dniu dzisiejszym, a pieniądze i tak Powiat musi 

przekazać.  

(projekt uchwały stanowi zał. nr 4 do protokołu)       

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - przystąpił do głosowania  i zapytał  

kto z radnych jest za przyjęciem omówionego projektu uchwały, zechce podnieść rękę,                                                         

kto jest przeciw?   kto się wstrzymał ? 

podał wyniki głosowania: 

za - 15   przeciw - 0  wstrzymało się - 5 radnych 

Stwierdził, że uchwała Nr XXIV/224/2016 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 29 listopada 2016 r. 

zmieniająca uchwałę Nr XIV/127/2015 Rady Powiatu Słupskiego  z dnia 29 grudnia 2015 roku    

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu kontroli      

prawidłowości wykorzystywania dotacji udzielonych dla szkół i placówek publicznych  

i niepublicznych, zakładanych oraz prowadzonych na terenie powiatu słupskiego przez podmioty 

inne niż ministrowie i jednostki samorządu terytorialnego, została podjęta. 

(uchwała stanowi zał. nr 5 do protokołu) 
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ppkt 2)  w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 2016 rok 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy radni  chcą zabrać głos.  

Głosu udzielił radnemu Andrzejowi Zawadzie.  

 

Radny Andrzej Zawada –odnośnie pkt 1, ppkt 6 litera „a”, po stronie dochodów, zapytał,                                       

czy w związku z tą darowizną,  jak rozumie, prędzej, czy później, czy ten operator GAZ-SYSTEM 

jest w jakiś sposób związany ze starostwem, może wykonuje jakieś czynności w wyniku, których 

potrzebna jest decyzja starostwa.     

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił panu Rafałowi 

Kononowi wicestaroście. 

 

Pan Rafał Konon wicestarosta – odpowiedział, że nic mu na ten temat nie wiadomo.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił radnemu Pawłowi 

Gonerze. 

 

Radny Paweł Gonera – zapytał, czy gminy Główczyce i Potęgowo dostaną kolejno po 182 516 zł                           

i 443 396 zł dofinansowanie jeszcze w tym roku na realizację zadania inwestycyjnego                                         

pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1179G na terenie gmin Główczyce i Potęgowo”  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił Skarbnik Powiatu. 

 

Pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu – odpowiedziała, że te gminy o te kwoty mniej przekażą 

Powiatowi.  

(projekt uchwały stanowi zał. nr 6 do protokołu)  

      

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - przystąpił do głosowania  i zapytał  

kto z radnych jest za przyjęciem  omówionego projektu uchwały, zechce podnieść rękę, kto jest 

przeciw?    kto się wstrzymał ?  

podał wyniki głosowania: 

za - 19   przeciw - 0  wstrzymał się - 1 radny 

Stwierdził, że uchwała Nr XXIV/225/2016 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 29 listopada 2016 r.                       

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Słupskiego na 2016 rok, została podjęta. 

(uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu) 

 

ppkt 4)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – zapytał, czy radni  chcą zabrać głos.   

Głosu udzielił radnej Marii Kobylarz. 

 

Radna Maria Kobylarz – odniosła się do pisma starosty na odpowiedź radnej na interpelację,                            

w której wskazuje, że wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej  
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1179G będzie brane pod uwagę przy planowaniu inwestycji na rok 2017 – 2018, nie mówi                                         

o budżecie na 2017 r. Zapytała, czy w prognozie finansowej  będzie ujęta ta inwestycja, bo jej nie 

ma.  

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – głosu udzielił Skarbnik Powiatu. 

 

Pani Jadwiga Janicka skarbnik Powiatu – wyjaśniła, że w WPF są wieloletnie przedsięwzięcia.  

Dodała, że jest potrzebna uchwała Rady Potęgowo o udzieleniu pomocy finansowej Powiatowi                        

na realizację remontu tej drogi. Była mowa, że te zadania będą wprowadzane od stycznia do marca 

2017 roku, pod warunkiem, że gminy podejmą uchwały.  

 

Radna Maria Kobylarz – rozumie, że nie jest brana pod uwagę. 

 

Pani Jadwiga Janicka Skarbnik Powiatu – wyjaśniła, że nie może być brana pod uwagę.  

(projekt uchwały stanowi zał. nr 8 do protokołu)  

      

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego - przystąpił do głosowania  i zapytał  

kto z  radnych jest za przyjęciem omówionego projektu uchwały, zechce podnieść rękę,                                        

kto jest przeciw?  kto się wstrzymał ? 

podał wyniki głosowania: 

za - 19  przeciw – 0  wstrzymał się – 1  radny 

Stwierdził, że uchwała Nr XXIV/226/2016 Rady Powiatu Słupskiego z dnia 29 listopada 2016 r.                           

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Słupskiego,  została podjęta. 

(uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu) 

 

(protokół wyników głosowania XXIV sesji Rady Powiatu Słupskiego z dnia 29.11.2016 roku stanowi 

zał. nr 10 do protokołu) 

 

(wniosek i opinie Komisji Polityki Społecznej  z dnia  28. 11.2016 r. stanowi zał. nr  11 do protokołu) 

 

Ad. V.  

Zakończenie sesji 

 

Pan Jan Olech przewodniczący Rady Powiatu Słupskiego – stwierdził, że porządek dzisiejszej 

sesji został  wyczerpany. Zamknął XXIV sesję Rady Powiatu Słupskiego. Podziękował radnym                              

i wszystkim obecnym za udział w obradach.  
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Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie na płycie DVD oznaczone Protokół                             

Nr XXIV//2016 sesji Rady Powiatu Słupskiego z dnia 29 listopada 2016 roku i przechowywane jest 

przy protokole w Wydziale Organizacyjnym. 

 

zakończenie godz. 1320    

 

         Przewodniczący Rady 

          Jan Olech 

 

Protokołowała: 

Irena Kaczmaryk 

 

 

 

 


